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درمکتب امام

به استوارى پايه هاى اسلام ناب فکر کنید
جهاد شــايل دنياى آزادى و اســتقلال در عرصه كار و تلاش و پيكار عليه فقر 

و تنگدستى و رذالت و ذلت است. فرزندان عزيز جهادى ام به تنها چيزى كه بايد 

فكر كنيد به استوارى پايه هاى اسلام ناب محمدی)ص( است. اسلامى كه غرب، و 

در رأس آن امريكاى جهان خوار، و شرق و در رأس آن شوروى جنايتكار را به خاك 

مذلت خواهد نشــاند. اســلامى كه پرچمداران آن پابرهنگان و مظلومين و فقراى 

جهانند و دشمنان آن ملحدان و كافران و سرمايه داران و پول پرستانند. اسلامى كه 

طرفداران واقعى آن هميشه از مال و قدرت بى بهره بوده اند؛ و دشمنان حقيقى آن 

زراندوزان حيله گر و قدرت مداران بازيگر و مقدس نمايان بى هنرند.
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نگاهیبهدیروزنامههایزنجیرهای

اعتماد: زیباکلام کوته فکر است
زیباکلام: پس چرا برای مصاحبه و  مقاله به من التماس می کنید؟!

صفحه10
دوشنبه۲۸خرداد1۳۹۷

۴شوال1۴۳۹-شماره۲1۹۳0

سرويس سیاسی-
روزنامه اعتماد در گزارشی نوشت:»صادق زيباكلام كه تقريبا هيچ شناختي از فوتبال ندارد و معلوم نيست دقيقا از 
چه زماني توجهش به تيم ملي ايران جلب شده است، در چند سال گذشته چندين بار در نشريات بر ضرورت شكست 
تيم ايران در تورنمنت هاي مهم تاكيد كرده است. دكتر البته از قديم طرفدار شكست تيم ملي بوده ولي در طول يك 
ســال اخير اينجا و آنجا، هرجا كه ضروري ديده، براي كي روش و شــاگردانش آرزوي باخت كرده است! استدلال او هم 
اين است كه اگر تيم ملي فوتبال ايران در جام جهاني ببرد و بدرخشد، نژادپرستي و شؤونيسم ما ايراني ها بالا مي زند و 

ديگر خدا را هم بنده نيستيم«.
اين روزنامه زنجيره ای در ادامه نوشت:»جمعه شب، قطعا شادترين شب سال ٩٧ تا به امروز بوده است. زيباكلام كه در 
طول چند ماه گذشته، در دو مصاحبه مطبوعاتي با تاكيد از ديدگاه كوته بينانه اش راجع به ضرورت باخت تيم ملي در جام 

جهاني دفاع كرده بود، جمعه شب احتمالا تنها ايراني مغموم از پيروزي تيم ملي ايران بود«.
اين روزنامه مدعی اصلاحات زيباكلام را كوته فكر معرفی كرده است. اين در حالی است كه وی پای ثابت يادداشت ها 

و تحليل های روزنامه های زنجيره ای از جمله اعتماد است.
زيباكلام در واكنش به گزارش روزنامه اعتماد گفت:»من اگرجای بچه های روزنامه اعتماد بودم و يك جو غرور می داشتم، 
ازاينكه هفته ای چند بار مزاحم اين آدم »كوته فكر« می شــويم  و ازش التماس مقاله و مصاحبه می كنيم،خيلی احســاس 

غرور نمی كردم«.
زيباكلام تاكيد كرده است كه روزنامه زنجيره ای اعتماد از او برای نوشتن مقاله و انجام مصاحبه التماس می كند. نكته 
قابل تأمل اينجاست كه در چندين مورد، در يك روز، زيباكلام همزمان در 3 الی 4 روزنامه زنجيره ای مقاله و يا مصاحبه 

اختصاصی داشته است!
اشتغالزایی برای کارگران فرانسوی!

روزنامه آرمان در تيتر اصلی شماره ديروز با عنوان »بازتاب ماندن رنو در ايران« نوشت:»همان روزهای ابتدای خروج 
آمريكا، كشــورهای اروپايی در ذيل اتحاديه اروپا به روشــنی تاكيد كردند كه از شركت های بزرگ خود حمايت می كنند 
و شــركت های فرانسوی از آن جمله بودند. شركت خودروسازی »رنو« كه با برجام برای سرمايه گذاری شتاب گرفته بود، 
فعاليت خود را سست كرد و همان وقت بود كه موضوع امتياز دادن به رنو برای ماندن مطرح شد. اگرچه امتياز دادن واژه 
چند جنبه ای محسوب می شود اما در اين واژه در اقتصاد بار معنايی خاص خود را دارد و با عالم سياست متفاوت است، اما 
رنو در ايران ماندنی شده و هر چه بود، امتياز خاصی داده نشده است. شايد تنها امتياز را بتوان همان بازار جذاب و مستعد 

سرمايه گذاری ايران دانست كه برای شركت های بزرگ غيرقابل چشم پوشی است«.
ذوق زدگی اين روزنامه زنجيره ای درخصوص ماندن رنو در ايران در حالی اســت كه همين روزنامه چندی پيش در 
اعترافی ديرهنگام نوشته بود:»شكاف های موجود بين برخی از كشورهای اروپايی با آمريكا بيشتر شكل رسانه ای دارد و در 
واقعيت هيچ شكافی وجود ندارد...اتفاقاً صدای واحدی از همه آنها به گوش می رسد. در شرايط كنونی كشورهای اروپايی 
به اين نتيجه رسيده اند كه برجام بايد باقی بماند؛ با اين وجود اين توافق نياز به تقويت و متمم دارد كه بايد هرچه سريع تر 
انجام شــود. به نظر می رسد آمريكا و كشورهای اروپايی در مقابل ايران تقسيم كار انجام داده اند. آمريكا فشارهای خود را 
نسبت به ايران افزايش داده و در مقابل كشورهای اروپايی تلاش می كنند در شرايطی كه ايران تحت فشار است با ايران 
وارد مذاكره شــوند تا نتيجه دلخواه هر دو گروه حاصل شــود. همه كشورهای غربی نيز به دنبال اين هستند كه ايران از 
مواضع خود عقب نشينی كند تا شرايط برای شكل گيری يك »برجام ۲« و يا اضافه كردن مكمل به برجام به وجود بيايد«.

در روزهای گذشــته، فدريكا موگرينی مســئول سياست خارجی اتحاديه اروپا گفته بود:»تلاش ما برای حفظ برجام، 
همسو با منافع آمريكاست«.

پس از خروج آمريكا از برجام، شركت های اروپايی از جمله توتال، پژو، زيمنس،ايرباس و...بدون توجه به تعهدات خود 
برای خروج از ايران صف كشيدند.

گفتنی است ايران پس از فرانسه و برزيل، سومين بازار بزرگ فروش محصولات رنو است و به تنهايی حدود 80 درصد 
از فروش خاورميانه ای اين شركت را به خود اختصاص داده است.

روحانی- بهمن ٩4- در گفت و گوی زنده تلويزيونی در توضيح تدابير دولت برای حل معضل بيكاری در كشور گفته 
بود:»:رئيس جمهور فرانســه در نشســت خبری به صراحت اعلام كرد كه يكی از اهداف ما در ايجاد رابطه با ايران اشتغال 

جوانان ايرانی است«! 
با اظهارات مقامات شركت فرانسوی رنو مشخص شد كه دولت آقای روحانی درحال ايجاد اشتغال است،اما برای كارگران 

فرانسوی!
گره اقتصاد و مُسَکن موقت پیروزی تیم فوتبال

روزنامه ايران ديروز در مطلبی نوشت: »نبايد فراموش كنيم كه بايد نشاط اجتماعی را به صورت زير ساختی و پايدار در 
كشور ايجاد كنيم و به پيروزی های ورزشی زياد دل نبنديم چرا كه اين شادی ها كوتاه مدتند و زود هم فراموش می شوند. 
لذا معتقدم به تعبير »اميل دوركيم« همبستگی مكانيكی برای يكی دو هفته به خاطر فوتبال احيا می شود، تمامی تفاوت ها 
و نابرابری ها و گسســت ها به طور موقت فراموش خواهد شــد و همه دور محور ايرانی بودن جمع می شوند، لذت می برند، 
پايكوبی می كنند و جشن می گيرند ولی ما همچنان با مسائل نااميد كننده اقتصادی سر و كار داريم و صرفاً حال مردم به 

اين راحتی و با يك يا چند پيروزی خوب نمی شود.«
ايران افزود: »اين نوع شــادی های موقت به تعبيری مردم را از زيربار انواع اســترس ها خلاص می كند و مثل مسكن، 
كوتاه مدت عمل می كند؛ البته ابعاد مثبت پيروزی در فوتبال بارز است با وجود اين نمی توانم عنوان اين شادی را نشاط 
اجتماعی بگذارم بلكه اين اتفاق يك نوع سرخوشــی اســت چرا كه نشاط بايد پايدار باشد و با شاخص اجتماعی، رفاهی و 

اقتصادی توأم باشد.«
آقای نماینده! اولویت در سال88 چه بود؟ 

روزنامه اعتماد در شماره ديروزش در يادداشتی كه ظاهرا به موضع انسجام داخلی پرداخته است نكات قابل تاملی را 
بيان كرده است.

اين يادداشت به قلم يكی از نمايندگان نوشته شده و از قضا همين نماينده در انتخابات رياست جمهوری سال گذشته 
با انتشار يادداشت های پيوسته به تبليغات برای دولت می پرداخت. در يادداشت اخير او آمده است: »هيچ كس منكر ضرورت 
وحدت و انسجام داخلي نيست، همه بر آن تاكيد مي كنند و در شرايط خاص كنوني آن را نياز اســـــتراتژيك كشـــور 
مي دانند. اما مسلما وحدت با گفتن و ابراز تمايل به وجود نمي آيد ومقدمات و لوازمي دارد كه در صورت فقدان آنها با هر 

ميزان از تاكيد و توصيه حاصل نخواهد شد.«
وی در ادامه افزوده است: »اكنون كه رهبري انقلاب و ديگر بزرگان كشور بيش از گذشته بر ضرورت ايجاد يك وفاق 
داخلي اهتمام شايسته دارند، بايد ديد وحدت چگونه حاصل مي شود و چگونه پايدار مي ماند؟ ابتدا بايد روشن سازيم كه 
ايجاد يك انسجام داخلي بيش از سخن، بايد در عمل پيگيري شود و خاطيان از آن سرزنش شوند. وقتي افراطيون يك 
جناح سياســي صريحا و عملا از وحدت تعريف خاصي ارائه مي دهند كه اتفاقا جز تفرقه چيزي در بر ندارد، وقتي خود و 
عقايد و تمايلات و اهداف خويش را محور مي دانند و در كوچك ترين زمينه ها انعطافي نشــان نمي دهند، وقتي مخالفان 

خود را به اتهامات سنگين و ناروا مي نوازند، چگونه مي شود راه نزديكي قلب ها را پيمود و طمع بيگانگان را از بين برد؟«
نكاتی را در اين خصوص بايد يادآور شد از جمله اينكه برخورد گزينشی با وحدت و انسجام وقتی اتفاق می افتد كه 
افراد يا جريانی نسبت به اينكه چه كسی بر مسند رياست قوه مجريه نشسته اين مفاهيم برايش اولويت می يابد يا از اولويت 
می افتد. تاسف برانگيز آن است كه وقتی در مرور كارنامه يك جريان حتی از اين فراتر نيز ديده شود؛ به اين معنی كه اين 

جماعت وقتی هم قطاران خويش را بر مسند قدرت نبينند به اغتشاش و لشكركشی خيابانی روی آورند. 
همين می شــود كه در تعريف خاصی كه از وحدت توســط جريان متبوع اين نماينده می بينيم گويا حفظ وحدت به 
خودی خود صاحب ارزش نيست و بسته به در قدرت بودن يا نبودن اين جريان بستگی دارد. برای اين موضوع نمونه هم 

ذكر شد، اما نمونه تازه تری هم هست كه می توان به آن  اشاره كرد.
در جريان انتخابات رياســت جمهوری سال 13٩6 اظهارات تمام كانديداهای رياست جمهوری موجود و در اينترنت 
قابل دستيابی است. اين نماينده اگر همچنان خود را وامدار مردم می داند و وامدار يك حزب يا جريان يا قوه يك بار ديگر 
اظهارات نامزدها را مرور كند تا ببيند در اظهارات چه كســانی رســيدن به قدرت آن اندازه ارزشمند می شود كه به تاخت 

و تاز به تمام نهادهای انقلابی اين مرز و بوم روی می آورند. آقای نماينده به همراه انصاف به تماشای دوباره آنها بنشينيد!
مسکن را هم سیاسی کردند!

روزنامه زنجيره ای شرق در گزارشی به افزايش قيمت ها پرداخته و در رابطه با مسكن نوشت:»مسكن،  اين صندوق ذخيره 
سرمايه هاي بخشي از جامعه و آرزوي دست نيافتني بخش ديگري از جامعه، اين روزها همپاي ارز و سكه در نمودار قيمت ها 
مي تازد و آه از نهاد مستأجران و خريداران بلند مي كند. اگرچه مسئولان در ابتداي سال از ايجاد آرامش در اين بازار خبر 
مي دادند، حالا ديگر براي همه روشن است كه گاو خشمگين مسكن سر آرام گرفتن ندارد و به سمت پارچه وضعيتِ  قرمز 
كاهش ارزش پول ملي مي تازد. مستأجراني كه زير گام هاي اين گاو خشمگين استخوان خرد مي كنند، اين ماه ها تلاش كرده  اند 
از هر راهي كه مي توانند پول لازم براي خريد خانه اي،  هرچند كوچك و قديمي را دست وپا كنند، اما قيمت ها آنچنان روند 
افزايشي دارد كه ديگر نه دست خريداران به بسياري از خانه ها مي رسد و نه فروشندگان جرئت فروش خانه هايشان را دارند.«
در ادامه اين گزارش آمده است: »بازار، بازارِ انتظار است؛  انتظاري همراه با آشفتگي كه به گفته عباس آخوندي،  وزير 

راه و شهرسازي تحت تأثير مسائل سياسي است و باز هم به گفته وزير راه و شهرسازي، به زودي آرام خواهد گرفت.«
اين گزارش می افزايد: »اگرچه وزير راه و شهرســازي دلايل سياســي را عامل افزايش قيمت مسكن مي داند، بيت الله 
ستاريان، كارشناس بازار مسكن، نظر ديگري دارد و در اين باره به »شرق« مي گويد: اگر وزير محترم براي اقناع افكار عمومي 
اين حرف را زده  اند، قابل درک است كه وزير چنين واكنشي داشته باشد، اما واقعيت اين است كه از مدت ها قبل پيش بيني 
كرده بوديم كه اگر تأثير اقتصادي برجام درست پيش برود، از اواخر ٩5 و اگر با تعلل اتفاق بيفتد، از شهريور ٩6 شاهد رونق 
بخش مسكن خواهيم بود و پيش بيني ما هم همين بود كه خرداد و تير ٩٧ اوج آن خواهد بود و اين روند تا اسفند ٩٧ ادامه 
خواهد داشت و بعد از آن وارد ركود مجدد خواهيم شد، ولي با توجه به خروج آمريكا از برجام به نظر مي رسد سرمايه ها از 

بازار مسكن خارج نمي شوند و سال ٩8 هم همين روند ادامه پيدا خواهد كرد.«
گفتنی است در شرايطی كه بازارهای مختلفی از جمله مسكن، خودرو، سكه و مواد غذايی با افزايش قيمت های قابل 
توجهی رو به رو شده اند، برخی دولتمردان با حباب ناميدن اين گرانی ها سعی در توجيه گرانی ها دارند اما مشكلات بازار نه 

با اين حرف ها كه با اقدامات عملی سامان پيدا می كند.
ناکارآمدی در حل مشکلات مردم مدعیان اصلاحات را به تکاپو واداشت!

روزنامه زنجيره ای قانون در گزارشی به نامه اخير فعالان سياسی اصلاح طلب به رئيس دولت اصلاحات پرداخته و دليل 
اين نامه را در تركيب شورای عالی سياست گذاری انتخاباتی اصلاح طلبان دانست شورايی كه چند انتخابات اخير را مديريت 

كرده و انتقادات گسترده ای را درون جريان مدعی اصلاحات در پی داشته است.
در بخشی از گزارش قانون می خوانيم:»اصلاحات به اصلاح نياز دارد. اين خلاصه نامه 100 فعال سياسی جوان اصلاح طلب 
به رئيس دولت اصلاحات اســت. نامه ای كه چند روز قبل نوشــته و در رسانه ها منتشر شد و براساس آن تعدادی از فعالان 
اصلاح طلب از رئيس دولت اصلاحات خواسته بودند تا در تركيب شورای عالی سياست گذاری انتخاباتی اصلاح طلبان تغييراتی 
ايجاد شود. بنا بر اين نامه امضا كنندگان اين نامه با اشاره به بروز اختلافات و مشكلات جدی در شيوه تهيه فهرست نامزدهای 
انتخاباتی در انتخابات پنجمين دوره شوراهای شهر درباره عملكرد شورای عالی اصلاح طلبان نوشتند كه عملكرد اين شورا 
و ساختار و تركيب آن دچار ضعف ها و نقايص جدی  است كه در صورت بی توجهی به آنها بيم آن می رود كه حتی نام و 

اعتبار رئيس دولت اصلاحات نيز ديگر برای جذب آرای مردم موثر نيفتد.«
گفتنی اســت در انتخابات های اخير از مجلس تا شــورای شهر حرف و حديث های فراوانی مبنی بر بسته شدن پولی 
ليســت های انتخاباتی در فضای عمومی جامعه از سوی چند شخصيت اصلاح طلب مطرح شد، ليست هايی كه با دريافت 
پول های هنگفت از سوی برخی نامزدها بسته شده و نشانی از كارآمدی نداشتند، حاصل اين ليست ها تشكيل مجلس و 
شورای شهری است كه اين روزها همه ديگر اتفاق نظر دارند كه ناكارآمد بوده و كاری از دستش بر نمی آيد چرا كه يا به 
دنبال رفتن به روسيه و ديدن بازی های جام جهانی هستند و يا با گذشت بيش از يك سال از انتخابات شورای شهر ثباتی 
در شهرداری تهران ديده نمی شود تا مردم حاصل آن را در مديريت شهری ببينند و اين ناكارآمدی مدعيان اصلاحات را 

به تكاپو واداشته است!

چند نماينده مجلس در گفت و گوهاى جداگانه 
با بیان اين که پذيرش FATF دست ايران را زير  
گیوتین دشمن قرار می دهد تصريح کردند دولت 
نمی تواند مجلس را مجبور به پذيرش FATF کند.
حسينعلی حاجی دليگانی، نماينده شاهين شهر 
در گفت و گو با رسا، با اشاره به خطرات تصويب الحاق 
ايران به FATF در مجلس شــورای اسلامی، اظهار 
داشت: تصويب لايحه الحاق به كنوانسيون بين المللی 
مقابله با تأمين مالی تروريســم از بعد امنيتی به نظام 

آسيب می رساند.
وی بــا بيان اين كه تصويب لايحه FATF مانند 
قرارداد گلستان و تركمنچای است، ابراز داشت: با ورود 
رسمی به FATF خاک كشور محفوظ می ماند اما تمام 

استقلال كشور را از دست خواهيم داد.
عضو كميسيون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس 
 FATF شورای اســلامی با تأكيد بر اين كه پذيرش
دســت ايران را زير گيوتين دشــمنان قرار می دهد، 
گفت: با پيوستن به كنوانسيون مقابله با تأمين مالی 
تروريسم بايد اشخاص، شركت ها، سازمان ها و نهاد هايی 
كه توســط نهاد های بين المللی تحريم شده اند، مورد 

تحريم حكومت ايران قرار بگيرند.
پذيرش FATF ايران را 

ذيل بند هفت سازمان ملل قرار می دهد
احمد عليرضا بيگی عضو فراكسيون نمايندگان 
 FATF ولايی مجلس نيز در گفت وگو با رسا پذيرش
را متضمن نظارت نهادهای مالی و بين المللی بر عملكرد 

مالی جمهوری اســلامی ايران دانســت و ابراز كرد: 
البته اين نظارت به نحوی اعمال می شــود كه ظاهرا 
مانع از كاركردها در عملكرد مالی برای پشــتيبانی از 

تروريسم است.
نماينــده تبريز ادامه داد: ايــران قوانين خوب و 
پيشــرفته ای درباره پولشويی و عمليات ناصواب مالی 
دارد و ظاهر FATF نيز ناظر بر همين موضوع است با 
اين تفاوت كه ما در تعريف و قرائت از تروريسم با نظام 

بين الملل دچار اختلاف هستيم.
وی FATF را نوعی خودتحريمی دانست و اظهار 
داشــت: با پذيرش اين پيمان مــا تحريم را از بيرون 
مرزهای خودمان كه توسط دشمنان غربی مورد اعمال 
قرار می گرفت به داخل مرزهای كشور می آوريم و در 
داخل كشور افراد و سازمان های به دو بخش پشتيبان 
تروريسم و غيرپشتيبان تروريسم تقسيم بندی می شوند 
طبيعتا اين امر آثار زيانباری به جهت امنيت ملی برای 

كشور به دنبال خواهد داشت.
بيگی نتيجه برجام را اعمال بيشــتر تحريم ها 
توسط نظام سلطه دانســت و گفت: آهنگ برجام 
نشــان از حركت ايران به سوی تحريم های بيشتر 
است بنابراين پذيرش اين قرارداد نوعی بستن دست 
خودمان است. اگر ما نتوانيم شرايط تحريم و بحران 
كشور را با تمسك جستن به مقررات سازمان ملل 
اداره و برطرف كنيم طبيعی اســت كه مشــكلات 
بســياری برای كشــور ما بوجود خواهد آمد. پس 
اگر اين قرارداد را بپذيريم نظام بين الملل می تواند 

ما را براســاس همين قرارداد مورد پيگرد قرار دهد، 
همچنين ضمانت اجرايی اين پيمان می تواند ما را 

ذيل بند هفت سازمان ملل قرار دهد.
دولت نمی تواند مجلس را 

مکلف به تصويب FATF کند
عضو كميســيون امنيت ملی و سياست خارجی 
مجلس نيز درباره خطرات پيوستن ايران به FATF  با 
بيان اينكه در اين كنوانسيون لايحه ای با عنوان ماده 
چهار وجود داشت كه به كشورهای عضو حق تحفظ 
و گذاشــتن شروط می داد گفت: اخيرا ماده چهار اين 
لايحه حذف شده لذا هر كشوری بخواهد عضو جديد 
cft شود ماده چهار وجود ندارد بنابراين اگر ايران در 
پذيرش قرارداد FATF بخواهد شروط خودش را اعمال 
كند امری بيهوده خواهد بود برهمين اساس مجلس 
شورای اسلامی به شدت مخالف تصويب اين قرارداد 
است زيرا اگر قرار باشد ماده چهار و شروط ايران مطرح 
نباشــد و ايران عضو اين كنوانسيون شود عملا دست 
جمهوری اسلامی ايران زير ساتور آمريكا خواهد رفت 

و حقوق ملت پايمال خواهد شد.
ابوالفضل حســن بيگی درباره دليل اصرار دولت 
بر پذيــرش قرارداد FATF، گفت: با خروج آمريكا از 
برجام، ايران شاهد فشارهايی از ناحيه چينی ها، روس ها 
و اروپايی ها مبنی بر عضو شدن او در اين معاهده است 
زيرا كشورهای نام برده شده معتقد هستند اگر ايران 
عضو كنوانسيون FATF نشود اين كشورها از ناحيه 
آمريكا مورد تحريم قرار می گيرند، اين ادبيات جديدی 
است كه بيان می شود و بر همين اساس دولت نيز به 
مجلس فشــار می آورد تا به طرف خارجی اعلام كند 
كه ما اين امر را دنبال می كنيم البته مجلس اسلامی 
مستقل اســت و دولت نمی تواند مجلس را مكلف به 

تصويب اين كنوانسيون كند.
FATF تحريم هاى آمريکا را گزنده تر می کند

مجيد شاكری تحليل گر اقتصادی نيز در گفت وگو با 
 FATF مهر اظهار داشت: كسانی كه با پيوستن ايران به
مخالف هستند در واقع مخالف برنامه اقدامی هستند 
كه كشــورمان در دوره وزارت آقای طيب نيا بر وزارت 
اقتصاد، با اين نهاد تدوين و امضا كرد؛ زيرا اين برنامه 
اقدام، يك برنامه اقدام سخت، تلخ و بی ارتباط به منافع 

ملی ايران است و از سويی ديگر اين برنامه اقدام روند 
قانونی را هم در كشور طی نكرده است؛ به اين معنا كه 
با وجود تاكيد چند باره در برنامه اقدام بر كلمه »تعهد 
سياسی سطح بالا« كه آينه وار در بيانيه عمومی اخير 
FATF هم ذكر شد، آقای طيب نيا بدون گرفتن نظر و 
مصوبه مجلس به تنهايی اين برنامه اقدام را امضا كرد و 
از جانب همه 80 ميليون ايرانی، درباره اين برنامه اقدام 

به FATF تعهد داد.
شــاكری اظهار كرد: بعد از اينكه اين برنامه اقدام 
امضا شد، دولت تازه به فكر افتاد كه  اجزايی كه ناچارا 
بايد تصويب شــود را به مجلس بياورد اما بخش های 
اصلی را برخلاف قانون اساسی و بدون تاييد مجلس و 
شورای نگهبان امضا و اجرا كردند، از اين رو به لحاظ 

حقوقی اين برنامه اقدام، »رد« است.
وی با بيان اينكه ما برای اين موضوع نگرانی جدی 
داريم، گفت: اين موضوع باعث می شــود تحريم های 
مصداقــی آمريكا دقيق و گزنده شــود و اثر زيادی بر 
اقتصاد ايران بگذارد زيرا به آنها اطلاعاتی می دهد كه 
اين اطلاعات توان ايران، برای دور زدن و يا بی اثر كردن 

تحريم ها را تقريبا به صفر نزديك می كند.
شاكری افزود: از سويی ديگر با توجه به بازگشت 
قريب الوقوع تحريم های آمريكا، برنامه اقدام ايران در 
FATF همچون ذره بينی در اختيار آمريكايی ها است 
كه از طريق آن می توانند به راحتی اطلاعات ما را از خود 
ما بگيرند و با شناسايی نهادهای تحت تحريم، موجب 
شوند كه بسياری از نهادهای خصوصی، داخلی، افراد 
خصوصی داخلی از هر نوع همكاری با نهادهای تحت 

تحريم آمريكا سرباز بزنند.
اين كارشناس اقتصادی با اشاره به خروج آمريكا 
از برجام، ادامــه داد: زمانی كه به »نهاد تحت تحريم 
آمريكا« اشاره می كنيم، در حقيقت  درباره همكاری با 
بانك مركزی و وزارت نفت صحبت می كنيم. در واقع 
FIU و FATF باعــث می شــود كه تحريم ها تا حد 

زيادی داخلی شوند.
وی تاكيد كــرد: بنابراين در موضوع FATF، در 
حال حاضر با توجه به برنامه اقدام پذيرفته شــده از 
سوی ايران، دو نگرانی تحت عنوان »افزايش دقت« و 

»داخلی سازی« تحريم های آمريكا وجود دارد.

نمايندگان مجلس:  

پذیرش FATF دست ایران را زیر گیوتین دشمن قرار می دهد

رئیس فراکسیون نمايندگان ولايی مجلس از 
تشکیل کمیته مشترک سه فراکسیون مجلس 
براى طرح جامع اقتصاد و معیشت تا پايان هفته 

جارى خبر داد.
حميدرضا حاجی بابايی، نماينده مردم همدان در 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با فارس، با اشاره 
به نشست فراكسيون نمايندگان ولايی در روز سه شنبه 
هفته جاری، گفت: قرار است تا در اين نشست موضوع 
تشكيل كميته مشترک بين سه فراكسيون نمايندگان 
ولايی، مستقلان ولايی و اميد درباره طرح جامع اقتصاد 
و معيشت مورد بحث و بررسی قرار گيرد و تصميم نهايی 

در خصوص آن اتخاذ شود.
وی افزود: هماهنگی ها با دو فراكسيون ديگر درباره 
تشكيل اين كميته انجام شده و بناست تا نمايندگانشان 
را برای تشــكيل ايــن كميته طی روزهــای آتی به 
فراكسيون نمايندگان ولايی معرفی كنند و تلاش ما بر 
اين است تا اين كميته تا پايان هفته جاری تشكيل شود.
رئيس فراكسيون نمايندگان ولايی مجلس اظهار 

داشت: قرار است تا تدوين برنامه جامع اقتصاد و معيشت 
در اين كميته آغاز شــود و اين كميته بتواند تدابيری 
را بينديشــد كه تا با توجه به مشكلاتی كه امروز در 
جامعــه وجود دارد، اگر نياز به نظارت، قانون گذاری و 
تصميم گيری وجود دارد، ما به سرعت با كمك دولت 
به ســمتی حركت كنيم كه نابسامانی های اقتصادی 
و وضعيت نگران كننــده ای را كه در حوزه گرانی ها و 
معيشت مردم وجود دارد، اقدام مؤثری صورت دهيم 
و اين كميته بتواند در اين راستا تصميمات مهمی را 

اتخاذ و اعلام كند.
حاجی بابايی خاطرنشــان كرد: امروز بيش از هر 
زمــان ديگری مردم نياز به اعتماد و اطمينان دارند و 
اين كميته با مردم ارتباط برقرار می كند و مشكلات را 
از آنها جويا می شــود و پس از جمع آوری اطلاعات در 
اين زمينه از مردم تصميمات مقتضی گرفته می شود و 
تصميمی كه با همكاری نمايندگان،  مردم و دولت اتخاد 
شود، می تواند نقش تعيين كننده ای در ثبات جامعه در 

رابطه با اعتماد عمومی داشته باشد.

حاجی بابايی خبر داد

تشکیل کمیته اى مشترک در مجلس 
براى طرح جامع اقتصاد و معیشت تا پايان هفته

قاضی سراج خبر داد
ثبتنام۳۸0هزارسکهتوسط50نفر

باسودیکمیلیونتومانی!
رئیس  سازمان بازرسی کل کشــور گفت: بازار سکه، خودرو، 
مسکن و ارز چهار بازارى است که ســازمان بازرسی به آن ورود 

کرده است.
به گزارش خبرگزاری ميزان، قاضی ناصر سراج در جمع خبرنگاران گفت: 
در رابطه با سكه، ٧ ميليون و 600 هزار ثبت نام داشتيم كه پنجاه نفر، پنج 

درصد اين سكه ها را در اختيار دارند و هر سكه ای يك ميليون سود دارد.
سراج درخصوص بازار مسكن نيز بيان كرد: مسكن راكد بود و خريد و 
فروش انجام نمی شد، در كمتر از يكی و دوماه مسكن 40 درصد بالا رفت و 
افراد دلال و سودجو بازار مسكن را ملتهب می كنند و اميدواريم با هماهنگی 

وزارت مسكن و شخص وزير، بازار مسكن را سر و سامان دهيم.
وی با  اشاره به ورود اين سازمان در بازار خودرو اعلام كرد: وضعيت بازار 
خودرو مانند بازار مسكن بود و پول های سرگردان و نقدينگی بيش از حد 
باعث شد كه برخی از خودرو ها تا صدميليون تومان گران شوند، به عنوان 
مثال خودروی ســوزوكی تا 100 ميليون و خودرو ۲008 حدود ٧0 تا 80 

ميليون تومان و خودروی استپ وی حدود 30 ميليون تومان گران شد.
سراج افزود: سازمان بازرسی كل كشور ورود و سايت ها را بررسی كرد 
و اميدواريم بتوانيم ضمن كنترل قيمت ها شــاهد كاهش قيمت ها باشيم. 
معتقديم اين قيمت ها حبابی است و قيمت واقعی نيست، مصرف كنندگان 
واقعی نيز در اين بازار ها وجود ندارند و اكثرا دلال ها هستند كه بازار را ملتهب 

می كنند كه اميدواريم با كمك دولت مشكل را حل كنيم.
رئيس  ســازمان بازرسی كل كشور به جلســه امروز اين سازمان  اشاره 
كرد و گفت: جلسه مبارزه با فساد اقتصادی را داريم كه نمايندگان سه قوه 
حضور دارند و اميدواريم درخصوص چهار بازار خودرو، مســكن، ارز و سكه 

تصميم گيری شود.
ورود 5 هزار خودرو 

با هک شدن سايت وزارت صنعت
وی با  اشــاره به موضوع گرانی بيش از حد خودروهای خارجی، افزود: 
متاسفانه سايت وزارت صنعت )صمت( هك و حدود پنج هزار خودروی مدل 
بالا و گران قيمت وارد كشور شد كه از اين تعداد حدود چهار هزار خودرو 
ترخيص و وارد بازار شده است و هزار خودرو نيز همچنان در گمرگ باقی 

مانده كه اميدواريم در اين خصوص تصميم بگيريم.
سراج گفت: اختلاف قيمت اين خودروها به نزديك نيم ميليارد تومان 
می رسد مانند »ولوو« و »بی ام و« كه قيمت واقعی ندارند اميدواريم با همكاری 
سه قوه بازار را كنترل و قيمت ها را به قيمت های واقعی و مناسب برسانيم.
رئيس  سازمان بازرسی كل كشور در پاسخ به اينكه عليرغم گفته های 
ســازمان تعزيرات مبنی بر مبارزه با گرانی غيرقانونی خودرو آيا ســازمان 
بازرســی در اين خصوص ورود می كند، اظهارداشت: قطعا ما ورود و اقدام 
می كنيم منتها از نظر محاكمه و مجازات اين موضوع در صلاحيت سازمان 

تعزيرات است.
وی ادامه داد: اگر گران كردن خودرو در بخش دولتی بدون مجوز باشد 
حتما اقدام خواهيم كرد و اگر آنها تمكين نكنند به مراجع قضايی معرفی 

می كنيم كه موظف هستند در اين باره اقدام كنند.
سراج گفت: ما اين موضوع را به شورای رقابت اعلام كرديم و خودروهايی 
كه زير 40 ميليون است وارد شد كه 6 الی ٧ درصد كه تقريبا رقم قابل قبول 
و نرمالی اســت گران شد. اما منتها مسائل ديگری است كه باعث افزايش 

قيمت ها به  صورت تصاعدی می شود.
رئيس  ســازمان بازرســی كل كشــور افزود: در رابطه با اصل موضوع 
خودروسازان وارد شديم از خودروسازان و وزرا توضيح خواستيم كه آنها نيز 
از اين افزايش قيمت ناراحت هستند و طی هفته آينده درباره خودروسازان، 
عرضه بيشتر خودرو، عدد احتكار خودرو ورود كرده و با خودروسازان صحبت 
و آنها را قانع كنيم تا در رابطه با عرضه و عدم احتكار جلوگيری لازم را به 

عمل آوريم و تقاضا و عرضه را در بازار متعادل كنيم.
وی در پاســخ به اينكه علی رغم اعلام آمادگی برای ثبت نام خودرو اين 
سايت ديروز بسته بود، توضيح داد: پيشنهاد می كنم خودروسازان خودروها 
را به نمايندگی خودرو ندهند و مستقيم به مصرف كننده بفروشند. قرار بود 
ســايت باز شــود و ما پيگيری می كنيم و اميد است فقط به مصرف كننده 

خودرو بدهند.
ســراج گفت: بعضی از صاحب منصب ها به خودروسازان فشار می آورند 
كه نيروی بيشتری بگيرند و اين موضوع و افزايش هزينه ها باعث شده كه 
خودروســازان نتوانند تيراژ را بالا ببرند كه ما در حال بررسی هستيم تا نه 
خودروسازان بســوزند نه مصرف كننده و آنها بتوانند با قيمت مناسب هم 

خودرو بفروشند و هم خودرو را تهيه كنند.

بی دقتی در ایستگاه بهارستان
از گاف مجازی كواكبیان تا كاهوی چینی مافی!

بقیه از صفحه 2
آمارهای دولت درباره واردات كالا به كشــور به تفكيك 
كالاهای مصرفی، واسطه ای و سرمايه ای نشان می دهد بالاترين 
رشد در بين سه گروه مذكور، به كالاهای مصرفی اختصاص 
داشــته به طوری كه واردات كالاهای مصرفی از 5 ميليارد و 
۲80 ميليــون دلار در 11 ماهه ســال 13٩5 با جهش 65 
درصدی به 8 ميليارد و 684 ميليون دلار در مدت مشــابه 
سال گذشته رسيده است. از لحاظ وزن هم واردات كالاهای 
مصرفی به كشور بيش از 60 درصد رشد كرده است. در 11 
ماهه سال 13٩5 مجموع كالاهای مصرفی كه به كشور وارد 
ششد 1/8 ميليون تن بود كه در مدت مشابه سال 13٩6 به 

۲/٩ ميليون تن رسيد.
بر اســاس آمار گمركی، واردات كالاهای واســطه ای به 
كشور در 11 ماهه سال گذشته ۲5 درصد و واردات كالاهای 
سرمايه ای فقط 6 درصد بيشتر شده است كه مقايسه آن با 
رشد 65 درصدی واردات كالاهای مصرفی، واقعيت تلخ رشد 

واردات به كشور را نمايان می كند.
سرعت بالاتر واردات كالاهای مصرفی نسبت به كالاهای 
واسطه ای و سرمايه ای سبب شده تا سهم كالاهای مصرفی از 
كل واردات كشور از 13/٧ درصد در 11 ماهه 13٩5 به 18/۲ 
درصد در 11 ماهه 13٩6 برسد. اين آمار مؤيد آن است كه 
روزبه روز تركيب كالاهای وارداتی به كشور، به سود اجناس 
مصرفی و به ضرر كالاهای واسطه ای و سرمايه ای پيش می رود.
بر اســاس تعاريف اقتصادی، كالاهای واسطه ای همان 
مواد اوليه هستند كه در فرآيند توليد قرار می گيرند. بنابراين 
واردات كالاهای واسطه ای در صورتی كه مشابه توليد داخل 
نداشته باشد، امری مذموم نيست و نشان دهنده رونق توليد 
داخل است. كالاهای سرمايه ای نيز به ماشين آلات و تجهيزات 
گفته می شود كه عموماً در كارخانجات و بنگاه ها مورد استفاده 
قرار می گيرند، بنابراين واردات اين دست كالاها نيز نامطلوب 

شمرده نمی شود.
اما واردات كالاهای مصرفی، قطعاً نامطلوب است، خصوصاً 
اگر كشور توان توليد اين كالاها را داشته باشد يا بدتر آنكه اگر 

اين كالاها در داخل كشور در حال توليد باشد.
پايگاه اطلاع رسانی دولت در روزهای پايانی سال گذشته، 
در واكنش به انتقادات نسبت به افزايش واردات، گزارشی درباره 

سهم كالاهای سرمايه ای و واسطه ای از واردات منتشر كرد.
در اين گزارش كه به آمار سازمان توسعه تجارت استناد 
شــده بود، عامدانه رشد جهشی واردات كالاهای مصرفی به 
كشــور سانسور شد و فقط به ســهم كالاهای سرمايه ای و 
واسطه ای از واردات اشاره شده و اينطور نتيجه گيری شده بود: 
»بر اســاس اعلام سازمان توسعه تجارت ايران، سهم واردات 
كالاهای سرمايه ای و واسطه ای از كل واردات 11 ماهه امسال 
حدود ٧6 اســت و اين رقم به باور كارشناسان نشان دهنده 
رونق توليد و قرار گرفتن واحدهای توليدی كشور در مسير 

رشد است.«
اما همانطور كه در بالا توضيح داده شــد، رشد جهشی 
واردات كالاهای مصرفی به كشور در سال گذشته، حقيقت 
تلخی است كه با سانسور دولتی ها هم نمی توان آثار زيان بار 

آن بر اقتصاد كشور را ناديده گرفت.
درعرصه جنگ اقتصادى با دشمن طرفیم

نه رقیب 
حال در چنين شرايطی از دولتمردان كه انتشار تصاويری 
نشــان می داد با پوشيدن پيراهن تيم ملی سعی كرده اند به 
همراه مردم از اين رويداد ورزشی ابراز شادمانی كنند اما پيش 
از اين آنها خود در رقابتی ديگر حدود 5 سال است پيراهن تيم 
ملی كشورمان را بر تن كرده و نه در زمين فوتبال و مصاف با 
رقيب كه در عرصه جنگ اقتصادی به مصاف دشمن رفته اند 

بايد پرسيد چه برنامه و تاكتيكی دارند؟
آيا اعضای تيم دولت در عرصه جنگ تمام عيار اقتصادی 

و در مصاف با دشــمنان ملت ايران هم منتظرند تا با گل به 
خودی طرف مقابل پيروز اين ميدان باشند؟ آيا همچنان با 
معطل و بلاتكليف نگه داشــتن مديريت و اقتصاد كشور به 
ديوانه بازی های ترامپ و به اميد واهی به اختلاف ميان اروپا و 
آمريكا، می توان در اين عرصه به پيروزی رسيد؟ يا اين نبردِ 
ســنگين اقتصادی كه جهت گيری ها و سياست های نظام را 
طی دهه گذشته به سمت توجه بيش از پيش به امر اقتصاد 
كشــور سوق داده است، نيازمند عزم و اراده جدی مسئولان 

برای شكستن كمر بيكاری و تورم است؟ 
سوءاستفاده از شادى مردم 

به سبک اصلاح طلبان
در همين حال رفتار جريان مدعی اصلاحات در مواجهه با 
جشن و شادی مردم در پی پيروزی تيم فوتبال كشورمان هم 
قابل تامل بود. مدعيان اصلاحات كه پيش از اين بارها زاويه 
خود با ارزش هاي اسلامي را نشان داده اند، در اقدامی سخيف 
كوشيدند از شادی اجتماعی ميليونها ايرانی ماهی سياسی خود 
را صيد كنند و تصاوير برخی تماشاچيان ايرانی در روسيه و 
يا عده اندكی كه با ظاهری متفاوت و بدور از فرهنگ رسمی 
كشورمان برای شادی به خيابان آمده بودند را با تقلب نمايی 
به كل مردم ايران تعميم دهند. تلاش اين جريان كه همواره 
كوشيده اند شادی و خوشــحالی را مترادف هنجارشكنی و 
برخلاف ارزش های اسلامی جا بزنند ادامه همان خط تبليغی 
آمريكا و جريان ضد انقلاب است كه می كوشد جامعه ايرانی را 
جامعه ای بريده از اعتقادات و ارزش های اسلامی معرفی كند. 
اين در حالی است كه رخداد اجتماعی پس از پيروزی ايران 
بر مراكش در جامعه ايرانی، در كنار اجتماع بزرگ مردم ايران 
در ليالی قدر و همچنين نماز عيد فطر و حتی راهپيمايی روز 
قدس نشــان داد اين خط تبليغی دشمن كه از سوی برخی 
افراد و رســانه های مدعی اصلاحات تكرار می شــود، چقدر 

غيرواقع بينانه و دور از واقعيت است.

دولت منتظر گل به خودى حريف نباشد!

حفظ شادی مردم 
در شکستن كمر بیکاری و تورم است

سرويس سياسی-
يک توئیت ورزشــی که آن را موضع رسمی 
فدراسیون فوتبال فلســطین نامیده بودند دو 
نماينده مجلس را به واکنشــی شــتاب زده و 
ناشايست کشــاند و براى بار ديگر »بی دقتی« 
برخی نمايندگان در بهارستان را نمايان ساخت، 
در حالی که اين توئیت به يک دونده فلسطینی 
اختصاص داشت که در پست هاى ديگرش نوشته: 
ما شما )ايرانی ها( را دوست داريم و اين دوستی 

پايدار خواهد ماند.
چند ساعت مانده به نخستين رويارويی تيم ملی 
فوتبال كشورمان با تيم مراكش در چارچوب جام جهانی 
۲018 روسيه، تصوير يك توئيت حاشيه ساز شد. چند 
كانال ضدانقلاب در فضای مجازی تصوير اين توئيت را 
كه در آن از چهار تيم عربی حاضر در مسابقات حمايت 
شده بود منتشر كردند و در شرح آن نوشتند: حمايت 

فدراسيون فوتبال فلسطين از تيم ملی مراكش! 
برخی كانال های طيف موسوم به اصلاحات نيز به 
اين خبرســازی دامن زده و تصوير آن صفحه را با اين 
توضيح منتشر كردند: حمايت رسمی! فلسطين از مصر، 

عربستان، تونس و مراكش! 
همين ها كافی بود تا برخی نمايندگان مجلس »بی 
دقتی« خويش را آشكار كرده و نسبت به اين خبرسازی 
دروغ واكنش نشان دهند. مصطفی كواكبيان، نماينده 
طيف اصلاح طلب و ليست اميد و جعفرزاده ايمن آبادی، 
نماينده رشت در پســت های جداگانه ای در صفحات 
خود به فدراسيون فوتبال فلسطين به خاطر اين توئيت 
حمله ور شــدند. البته آنها تنها نبودند و مانند هميشه 
برخی از سلبريتی های »همه فن حريف«! و »همه چيز 
دان« اين نمايش تاسف بار را همراهی كردند. اما واقعيت 

ماجرا چه بود؟ 
گل به خودى آقاى نماينده

اين سلبريتی ها هستند و شهوت ديده شدن و بر 
زبان ها جاری ماندن حتی اگر وسيله رسيدن به اين هدف 
دميدن در امری غيرواقع باشد. اما وقتی نماينده مجلس 
شورای اسلامی نيز در قد و قامت اين »دُن كيشوت«های 

فضای مجازی ظاهر می شود چه بايد گفت؟
بلافاصلــه پس از اتمام فوتبال ايــران – مراكش 
»مصطفی كواكبيان« نماينده اصلاح طلب  نوشت: »هر 
چند فدراسيون فوتبال فلسطين به نادرستی از مراكش و 
عربستان و مصر حمايت كرد اما خداوند بزرگ سرنوشت 

مسابقات را به گونه ای ديگر رقم زد...«
با اين دقت! کنوانسیون ها بررسی شد؟

كواكبيــان هم نماينده مجلس اســت و هم عضو 
فراكســيون »دفاع از انتفاضه« و تكميل كننده اين دو 
موضوع »مدير مسئول« بودن او در يكی از روزنامه های 
طيف موسوم به اصلاح طلب است. اينها را كه كنار هم 
قرار می دهيم عمق »بی دقتی« آقای مديرمسئول يك 
رسانه كه نماينده مجلس است و عضو فراكسيون دفاع از 

انتفاضه مردم فلسطين بيشتر مشخص می شود. 
وقتی به اين بی دقتی ها آن هم توسط نمايندگان 
مجلس شورای اسلامی برمی خوريم كه منجر به انتشار 
پستی می شود كه در مواجهه با خط مشی انقلاب اسلامی 
اســت، نخستين سؤالی كه به ذهن خطور می كند اين 
است كه با همين ميزان دقت به بررسی لوايح حساسی 
مانند چهارقلوهای FATF پرداخته شــده است؟! در 

هنگام اين تفكر كافی است ماجرای »ترجمه غلط« از 
يكی از لوايح چهارگانه را نيز به ياد بياوريد تا آه از نهاد 

آدمی برخيزد.
نمايندگانی سزاوار ملتی تمدن ساز 

البته بايد اين موضوع را نيز يادآور شــويم كه در 
همين مجلس دهم نمايندگانی را شــاهد هستيم كه 
سخت كوشــانه در موضوعاتی كه به منافع ملی مربوط 
است به فعاليت می پردازند و با اقشار مختلف از جمله 
دانشــجويان در ارتباط هســتند و در اين راه همواره 
حجم تخريب های زنجيره ای برخی رســانه ها را نيز به 

جان می خرند. 
به جز كواكبيان چند ســلبريتی نيز موضوع را به 
شكل های گوناگون بيان كردند. ديروز البته كواكبيان متن 
ديگری را هم منتشر كرد و در آن متن  اشتباه خود را به 
گردن برخی رسانه ها انداخت. اما آن برخی رسانه هايی 
كه سابقه اين گونه خبرسازی ها را دارند كدام ها هستند؟!
ديروز تصاويری از صفحات برخی كانال های محيط 
مجازی منتشــر شــد كه به خبرسازی عليه فلسطين 
پرداختــه بودند. اين گونه اقدامات از كانال های مجازی 
طيف موسوم به اصلاح طلب بارها تكرار شده است. اصلا 
يكــی از دلايل اصلی يقه پاره كردن اين جماعت برای 
يك پيام رسان خارجی همين است كه آن فضای هرج 
و مرج و »بی قانونی« ادامه داشته باشد. نمونه ديگر اين 
موضوع خبرســازی دروغ يك كانال اصلاح طلب عليه 
امام جمعه مشهد بود كه خبر كذب احضار او به شورای 
عالی امنيت ملی و اظهاراتش در آن شــورا توسط افراد 

خاصی از طيف اصلاح طلب نيز در محيط مجازی دست 
به دست می شد. 

نماينده اى در تراز اينستاگرام يا مجلس شورا
ماجرا به همين نماينده ختم نشد و يكی ديگر از 
نمايندگان مجلس نيز به سرعت و برای جا نماندن از قافله 
وارد گود شد. » غلامعلی جعفرزاده ايمن آبادی« نماينده 
مردم رشت نيز در صفحه مجازی خود نوشت: »گرچه 
فدراسيون فوتبال فلسطين طبق معمول! نامردی كرد 
و از مراكــش حمايت كرد تا به خيال خودش تيم ملی 
فوتبال ايران رو بدون حامی كنه و صداوسيمای ميلی 

به كمكش اومد...«
بــه اظهارات اين نماينده مجلــس و نوع بيان و 
جملات او دقت كنيد. در آن آيا نشانی از يك نماينده 
مجلس شورای اســلامی ديده می شود؟ اين نماينده 
مجلــس در موضوع صفحه مجازی خود آن قدر توجه 
و دقت داشــته است كه در شهريور ماه 13٩6 جشن 
تولد ۲سالگی صفحه اينستاگرامش را برگزار كرد اما 
درباره نوع اظهاراتش و چگونگی بيان آنها و مهم تر از 
همه صحت و درســتی آنها كمترين دقتی را از خود 

نشان نداده است. 
اين قبيل بی دقتی ها مسبوق به سابقه است چنان كه 
»پروانه مافی« نماينده ليست اميد و فرماندار شميرانات 
در دولت اصلاحات، در ســخنرانی روز دانشجو گفت: 
در دولــت قبل )دولت نهم و دهــم( كاهو نيز از چين 

وارد می شد!
در همان ايام حسن مهاجران؛ رئيس  اتحاديه سبزی 

و ميوه فروشــان در همين زمينه گفت: »خيلی افراد به 
 اشتباه فكر می كنند كه كاهوی چينی وارداتی است و 
در واقع از كشور چين آمده است. اين در حالی است كه 
»چينی« اسم اين نوع كاهوست ولی در اصل اين كاهو 
در حاشــيه تهران و در نواحی اطراف حرم عبدالعظيم؛ 

دشت ورامين و رباط كريم كشت می شود.«
در همان روزها كاربران فضای مجازی در واكنش 
به اين نماينده طيف اصلاح طلب نوشتند: »قبل از اين 
اظهارنظر؛ با رئيس اتحاديه سبزي فروشــان مشــورت 
مي كرديــد؟ يا حداقل از يك ســبزي فروش ســؤال 

مي كرديد؟«
حقیقت ماجرا

صفحه ای كه اين نمايندگان و برخی از چهره ها و 
كاربران به واسطه آن عليه فلسطين قضاوت كردند نه 
تنها به فدراسيون فوتبال فلسطين ربطی نداشت بلكه 

اصلا صفحه رسمی هيچ مقام فلسطينی هم نيست.
اگر اين نمايندگان مجلس تنها چند دقيقه زمان 
می گذاشتند و اســير هيجانات كذايی فضای مجازی 
نمی شدند و به قسمت »بيو« )بيوگرافی صاحب صفحه( 
مراجعه می كردند می ديدند كه چنين نوشته شده است: 

»اين تنها صفحه يك دونده فلسطينی است.«
اينكــه يك فرد فلســطينی به يك تيــم ديگر از 
كشورهای مسلمان علاقه داشته باشد به يقين مرتكب 
خطايی نشده است. اگرچه چنان كه در ادامه خواهد آمد 
او بــه تيم ملی ايران و مردم ايران نيز ابراز علاقه كرده 
است. اما اينكه اين موضوع چرا برای برخی كه غالبا فرياد 
»ورزش غيرسياســی« را هم سر می دهند تا اين اندازه 

مهم جلوه می كند جای تامل است. 
جماعتی كه در »بی دقتی كامل« تنها با ديدن يك 
اسكرين شات آن را موضع فدراسيون فلسطين عنوان 
كردنــد اگر كمی »دقت« به خرج می دادند و به آدرس 
و عنوان صفحه دقيق می شــدند قطعا دچار اين گاف 
نمی شــدند و در شب پيروزی تيم ملی فوتبال »گل به 

خودی نمی زدند«.
اگر به صفحه اين دونده فلســطينی مراجعه كنيد 
تاسف شما از توئيت های اين دو نماينده مجلس بيشتر 
خواهد شد. وقتی اين دونده فلسطينی ضمن دو توئيت به 
اين دو نماينده ايران درس هايی را می آموزد كه اميدواريم 

در خاطر ايشان بماند. 
دوستی ما پايدار خواهد ماند

»محمــد القاضی« دونده فلســطينی در يكی از 
پست های جديد خود با  اشاره به سابقه جمهوری اسلامی 
ايران در حمايت از مردم مظلوم فلســطين و با انتشار 
عكسی از حمايت تماشاچيان فلسطينی از تيم ايران در 
ورزشگاه سن پترزبورگ، نوشت: »ما شما را دوست داريم 
و برايتان آرزوی توفيق می كنيم، اين فقط فوتبال است، 

صداقت ما از آن مهم تر و بزرگ تر است.«
اين ورزشــكار فلســطينی به همين يك پست 
بســنده نكرد و در پستی ديگر نماينده مجلس ايران 
)كواكبيان( را خطاب قرار داد و نوشــت: »من از تيم 
ايران هم حمايت می كنم. قبل از اينكه دروغ هايت را 
توئيت كنی و بين ايرانی ها با فلسطينی ها مشكل ايجاد 
كنی، بيوی پروفايل من را چك كن. من خودم را محمد 
القاضی معرفی كردم نه هيچ سازمان رسمی ای و تو بايد 
بدانی كه دوستی ما)ايران و فلسطين( برای هميشه 

پايدار خواهند ماند«.

چند تماشاگر فلسطینی در حال تشويق تیم ملی کشورمان در روسیه هستند؛ اين عکس را دونده 
فلسطینی در صفحه مجازى خود منتشر کرد و پیرامون آن خطاب به نماينده مجلس ايران نوشت: 
پیش از آنکه دروغ هايت را توئیت  کنی توضیحات صفحه شــخصی مرا می خواندى٬ ما از تیم ايران 

هم حمايت می کنیم. 


